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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv     

Prolećno zasedanje 

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednica  br. 19 

Zgrada Skupštine, sala N - 302 

Priština, 27.  juni 2018. godine, u 09:00 časova  

 

ZAPISNIK 

 

Sednici su prisustvovali: Besa Baftiu, Enver Hoti, Miljana Nikolić, Fatmire Mulhaxha- 

Kollçaku, Haxhi Avdyli, Naser Rugova, Flora Brovina, Time Kadrijaj, Bekim Haxhiu, Fikrim 

Damka i Drita Millaku.   

 

 

Ostali učesnici: Ardiane Hasani - KDI i mediji. 

 

 

Sednicom je predsedavala: Besa Baftiu, predsednica  Komisije.  

 

          

DNEVNI  RED: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Izveštavanje radnih grupa o nacrtima zakona u proceduri; 

3. Razno. 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

2. Izveštavanje radnih grupa o nacrtima zakona u proceduri  

 

Predsednica je istakla da smo danas očekivali da bude prisutan u Komisiji Ministar rada i 

socijalnog staranja, ali ministar je dve sedmice zaredom u inostranstvu, a prošle nedelje smo i mi 

bili u inostranstvu pa očekujemo da ministar pozitivno odgovori na narednoj sednici.  

Što se tiče izveštavanja radnih grupa, Komisija tokom ovog zasedanja razmatra dva nacrta 

zakona, Nacrt zakona o krvi i krvnih sastojcima i Nacrt zakona o društvenim preduzećima. 

Za Nacrt zakona o krvi i krvnim sastojcima reč je dala predsedavajućoj radne grupe, poslanici 

Fatmire Kollçaku. 
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Fatmire Mulhaxha – Kollçaku istakla je da smo kao radna grupa završili rad i tokom našeg rada 

sarađivali smo sa NCKTK-om i sa Ministarstvom zdravlja. Sada imamo zahtev Ministarstva 

zdravlja da izmenimo amandman koji se odnosi na inspektora, koji bi trebao da bude specijalista 

transfuziologije, ali pošto nema dovoljno osoblja, Ministarstvo zahteva da inspektor može raditi 

samo sa titulom doktor bez specijalizacije, dakle da mi povučemo iz amandmana brišući reč 

"doktor" i da ostane kako je to bilo u Nacrtu zakona. 

 

Predsednica je navela da je ovaj zakon prošao u sve komisije, a sada ćemo ga proslediti sednici, 

ali samo tu reč iz amandmana možemo povući. 

 

Time Kadrijaj je naglasila da je tokom rada radne grupe bila protiv ovog amandmana, znajući 

poteškoće s kojima se suočava zdravstveni inspektorat. Slažem se da bude kako je predviđeno 

Nacrtom zakona.  

 

Predsednica: Prelazimo na sledeći nacrt zakona, Nacrt zakona o društvenim preduzećima. Radnu 

grupu za ovaj nacrt zakona vodila je poslanica Flora Brovina. Radna grupa je naporno radila na 

ovom nacrtu zakonu i imala je svoje dileme na neke članove. Održali smo javnu raspravu sa 

zainteresovanim stranama, imali smo saradnju i sa ministarstvom i realizirali smo i posetu u 

Albaniji uz podršku NVO-a "X", gde smo se sastali sa homolognom komisijom, ali i sa nekim 

nadležnim akterima za društvena preduzeća. Posetili smo i nekoliko uspešnih društvenih 

preduzeća u Albaniji. Naše interesovanje je bilo posetiti Italiju, ali pošto to ne možemo učiniti, 

smatram da je i poseta Albaniji uspešna. Tokom posete videli smo da se i Albanija suočava sa 

poteškoćama u primeni Zakona o društvenim preduzećima. Nakon povratka sa posete radili smo u 

radnoj grupi i verujem da ćemo na narednoj sednici glasati o amandmanima. Za ovaj nacrt zakona 

imamo i ekspertizu slovenačkog stručnjaka, angažovanog od strane kancelarije EU na Kosovu. 

 

Haxhi Avdyli: Ovaj zakon je veoma važan, jer podržava mlade ljude i marginalizovane grupe. 

Društvena preduzeća su preduzeća između NVO-a i preduzeća i gde su podeljena u dve grupe, 

grupu A koja pruža usluge za marginalizovane grupe i grupu B koja obavlja poslovanje, ali ima 

uslov da zaposli 30% od ugroženih grupa. Iskustvo Albanije je iskustvo koje ne bi trebalo da 

uzmemo kao primer, jer su usvojili zakon već dve godine, ali ga nisu mogli sprovesti, jer nisu 

doneti podzakonski akti. Moramo raditi, učiniti zakon sprovodljivim, ali trebali bi zahtevati i 

finansijsku podršku za sprovođenje ovog zakona. Bez institucionalne podrške, ovaj zakon neće 

dati očekivane rezultate. 

 

Flora Brovina: Ovaj zakon je imao problema, ali od slovenačkog stručnjaka shvatili smo da i ova 

preduzeća mogu biti uspešna. Ovo iskustvo društvenih preduzeća postojalo je na Kosovu, jer 

imamo mnoge žene koje svojim zanatskim radom drže svoje porodice, ali to nije bilo regulisano 

zakonom. Sada očekujemo da će usvajanjem Zakona, Vlada i opštine podržati ova društvena 

preduzeća i ona će funkcionisati kao registrovani. Postoje i određeni fondovi EU za ova društvena 

preduzeća i nakon usvajanja zakona, društvena preduzeća mogu konkurisati za ove fondove. 

Naš zakon je povoljniji od zakona u Albaniji i očekujemo da će biti uspešan. Ovaj zakon se 

odnosi i na Rezoluciju ciljeva održivog razvoja usvojenog od strane Skupštine Kosova. 
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3. Razno 

 

Predsednica: Na početku želim da pozdravim novog člana Komisije, gđu. Drita Millaku, želim 

joj uspešan rad u ovoj komisiji. 

Što se tiče izveštavanja Ministra rada i socijalnog staranja u Komisiji, obaveštavam vas da je 

ministar van Kosova i ne može učestvovati u Komisiji, ali ću ga pozvati na narednoj sednici. 

Imamo mnogo zahteva za ministra i adresiraćemo ih na sastanku sa ministrom. Takođe smatram 

da  u Komisiji trebamo pozvati na izveštavanje i Ministra zdravstva i Komore zdravstvenih 

stručnjaka. 

 

Time Kadrijaja: Smatram da je veoma važno da pozovemo u Komisiji na izveštavanje dva 

ministra i Komore zdravstvenih stručnjaka, stoga da ih pozovemo i ko može pozitivno da se 

odazove  pozivu, da bude u Komisiji. 

 

Naser Rugova: Smatram da osim izveštavanja ministara, treba da realizujemo i posete u opštim 

bolnicama zbog velike razlike u pružanju kvalitetnih usluga. 

Takođe postoji nedostatak esencijalnih i neophodnih lekova. Mi možemo donositi zakone, ali ako 

nemamo kvalitetne usluge i nemamo snabdevanje lekovima, onda je uzaludno usvajanje zakona. 

Moramo institucionalno pokrenuti ove zabrinutosti i posetiti sve regionalne bolnice. Statut 

UBKSK-a treba hitno da se promeni, direktor UBKSK-a ne može upravljati klinikama UKCK-a, 

a da ne govorimo o upravljanju opštim bolnicama. 

Funkcionisanje zdravstvenog sistema na Kosovu meri se funkcionisanjem UKCK-a, a to nije u 

potpunosti funkcionalno. 

 

Haxhi Avdyli: Smatram da je stanje snabdevanja lekova u bolnicama alarmantno i posao doktora 

nije uspešan Uradili smo plan rada, ali koliko smo realizovali taj plan. Zakonodavnom agendom 

predviđeni su  Zakon o zdravstvu i Zakon o zdravstvenom osiguranju, ali nisu dostavljeni. 

Osim ministra, smatram da u Komisiji treba da pozovemo i Predsedavajućeg Fonda za 

zdravstveno osiguranje i da izveštava o njihovom radu i planovima, kao i o funkcionalizaciji 

Fonda za zdravstveno osiguranje. 

 

Flora Brovina: U prethodnom mandatu monitorisali smo Zakon o zdravstvu, posetili smo sve 

bolnice i upoznati smo sa njihovim problemima, ali nažalost nismo uspeli da usvojimo izveštaj u 

Komisiji. Očekujemo da će se dostaviti  izmena Zakona o zdravstvu i tu ćemo adresirati 

nedostatke. I Statut UBKSK-a ne može se izmeniti dok se ne izmeni Zakona o zdravstvu. Čak i sa 

Okruglog stola koji je organizovan o upotrebi droga od strane mladih, utvrđeno je da je mnogim 

institucijama potrebno jačanje Zakona o zdravstvu. 

Ministra i komore doktora trebamo pozvati i razgovarati o mnogim problemima koji su očigledni 

u zdravstvu, koje smo ustanovili prilikom monitorisanja Zakona o zdravstvu. 

 

Fatmire Kollçaku-Mulhaxha: Mislila sam da ćemo posetiti bolnice tokom amandmandovanja 

zakona, ali pošto se zakon ne dostavlja za izmene, bilo bi dobro da regionalne bolnice posetimo 

tokom septembra. 

UBKSK je propala struktura i mora se menjati, uvek je postojala tendencija decentralizacije, ali u 

stvarnosti se desila centralizacija. Postoje mnoge zabrinutosti od strane pacijenata o snabdevanju 

lekovima, naročito na Onkološkom institutu. Ovaj institut je funkcionalan i dobro funkcioniše, ali 

snabdevanje lekovima otežava rad. 

Problem broj jedan danas na Kosovu su maligne bolesti, a mi moramo podržati Onkološki institut 

i u listi esencijalnih lekova treba da se obuhvate lekovi koji su neophodni za lečenje ovih bolesti. 
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Time Kadrijaj: Teme moraju biti više strukturisane i diskutovati o temama. Zatim što se tiče 

poseta trebamo biti odgovorniji i prisustvovati posetama. 

 

Flora Brovina: Tokom monitorisanja prošle godine, suočili smo se sa nekim problemima koje 

moramo adresirati. 

 

Bekim Haxhiu: Bez obzira na političke subjekte, zabrinutosti i probleme koje nam adresiraju 

građani, pokušaćemo da rešimo. Ministri se menjaju, evo tri mandata, ali ništa se ne radi u 

zdravstvu. Zakonski paket zakona o zdravstvu usvojen je u mandatu ministra Agani, paket koji bi 

mogao staviti na pravi put zdravstveni sistem, ali bez implementacije zdravstvenog osiguranja je 

beskorisno, nema kvalitetnog zdravstva. 

Bio sam protiv stvaranja UBKSK-a i ukidanja UKCK -a i u prethodnom mandatu, takođe sam bio 

i protiv  prenosa fonda za kupovinu lekova od UBKSK -a kod Ministarstva zdravstva. Znao sam 

da snabdevanje lekovima ne bi bilo bolje, samo će se povećati troškovi kupovine lekova. 

Povećanjem budžeta samo se povećavaju troškovi lekova i nemamo bolje snabdevanje. Pogledajte 

koliko je koštalo budžetu države samo kupovina insulina, od decembra do danas oko 7 i po 

miliona evra. Takođe nema pristupa integraciji bolnica koje funkcionišu van zdravstvenog 

sistema na Kosovu. Treba jasno staviti do znanja građanima koji su van zdravstvenog sistema 

Kosova u severnom delu Mitrovice i u drugim delovima Kosova, da će, ako ostanu van sistema 

zdravstvenog osiguranja, biti oštećeno njihovo zdravlje i budžet, jer funkcionisanjem 

zdravstvenog osiguranja nema ko će plaćati za njih i moraće da plaćaju iz svog džepa. Pre dolaska 

u Komisiji Ministra zdravstva, trebamo svakako pozvati Ministra za rad i diskutujemo o problemu 

penzionera i moramo svakako ukloniti diskriminirajući član koji sprečava ljude da dobiju penzije 

bez 15 godina radnog iskustva. U Komisiji smo imali bivše policijske službenike i druge koji su u 

to vreme učinili patriotski čin i napustili posao u policiji, sada ne mogu dobiti penzije, dok oni 

koji su nastavili da rade sa tadašnjim sistemom sada primaju penzije, dok su osobe koje su 

proterane sa posla oštećene kako materijalno, tako i moralno, stoga taj diskriminirajući član treba 

da se izmeni ubrzanom procedurom. 

Ministra zdravstva, smatram da treba zajedno da sastanemo sa komorama zdravstvenih radnika, 

jer oni imaju neke zahteve, a ministar se ne sastaje sa njima. Zatim, u Nacrtu zakona o platama 

primetio sam da je 50% kategorija u medicini zaboravljeno, nisu uključeni u nacrtu zakona. 

Nedostatak snabdevanja lekovima je zabrinjavajuće, dok revizija esencijalne liste može trajati 

najviše mesec dana. 

Što se tiče problema regionalnih bolnica, možda bi bilo bolje da ih pozovemo ovde i raspravimo o 

problemima sa kojima se suočavaju. Takođe smatram da ako se pokuša da se implementira 

zdravstveno osiguranje bez implementacije SZI-a, onda se osiguranje radi zbog  manipulacije, a 

ne da se rešavaju problemi. 

 

Drita Millaku: Pozdravljam članove Komisije i verujem da ćemo imati dobru saradnju. 

Svi smo ovde da se bavimo zahtevima i problemima građana, znajući da zdravstveni sektor ima 

mnogo problema. Iako su često problemi adresirani od strane ove komisije, stvari u celini ne teku 

pravilno. Naporno se radilo na usvajanju zakona, ali ovi zakoni moraju se monitorisati, da li se 

sprovode. Svaki dan sve više i više postoji nedostatak lekova koji su veoma skupi i teško snose te 

troškove građani. 

Slažem se sa kolegom da je zdravstveno osiguranje neophodan uslov za održivo zdravstvo i 

imaćemo manje problema u zdravstvu.  

Želela bih da imam plan rada i da budem upoznata sa tekućim radom koji ćemo obavljati u 

Komisiji. 
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Bekim Haxhiu: I u prethodnim mandatima, kao komisija zajedno smo radili da se neki projekti 

unaprede, dok neke projekte koje smo pokrenuli kao komisija, sada ovaj ministar ih inaugurira, 

gde mi kao poslanici nismo pozvani. Ako ministar zdravstva misli da realizacije projekte bez 

saradnje sa ovom komisijom, neće uspeti. 

 

Enver Hoti: Osim rada u Komisiji, i u Parlamentu i na drugim mestima, moramo da sačuvamo 

kompaktnost Komisije i štitimo načela Komisije. Ključ problema u zdravstvu je kod pravosudnog 

sistema. Imamo izveštaje o reviziji i znamo gde su defekti, ali pravosudni sistem ne postupa. Radi 

se o zloupotrebama koje nam pokazuje izveštaj revizije, ali nisu preduzete mere i radnje od strane 

pravosudnih organa. 

Ne slažem se da pozovemo ministra zajedno sa drugim institucijama. Mislim da pozovemo 

ministra zato što će on izveštavati, a on neka dođe na sednici  s kim želi. 

 

Predsednica Komisije usvojila je plan rada i nalazi se u okviru tog plana. Što se tiče 

monitorisanja zakona, ova komisija ima najviše monitorisanja zakona. 

Plan rada Komisije je izrađen prema zakonodavnoj strategiji zakona Vlade i sada u jesenjem 

zasedanju izmenićemo plan i uskladiti ga sa strategijom Vlade. 

 

Za sledeću nedelju, pozvaćemo da izveštava u Komisiji Ministra za rad i socijalno staranje i 

Ministra zdravstva. 

 

 

 

 

  

Sednica je završena u 10:30 časova. 

  

 

Pripremilo:                                                                                Predsednica  Komisije, 

 Osoblje za podršku Komisiji.                                       

 

                                                                                                        Besa BAFTIU  

 

 

 

 

 


